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Správa o výsledku hospodárenia a vyhodnotenie podnikateľského zámeru 

POD Vechec za rok 2022 

 

 

Aj v roku 2022 pokračuje pandémia koronavírusu COVID 19 ale došlo k jeho 

utlmeniu. Mysleli sme si, že to najhoršie máme za sebou, žiaľ prišli ďalšie krízy spojené 

s vojnou na Ukrajine a obrovskou infláciou a nárastom cien energií. Ekonomické dopady 

pandémie ochorenia COVID 19 a rusko-ukrajinského konfliktu nám opäť pripomenuli, aká 

krehká je rovnováha medzi nákladmi a tržbami. Mnohí z nás, nielen poľnohospodári sa 

utiekali v nádeji, že neblahé udalosti poslednej doby predsa len zbrzdia a vynútia si 

prehodnotenie niektorých nezmyselných cieľov európskej zelenej politiky. Snáď to ich 

predstaviteľov donúti vziať povestný sedliacky rozum do hrsti. Možnože prípadný nedostatok 

potravín a ich vysoké ceny zvýšia  záujem o poľnohospodárstvo a verejnosť sa viac dozvie 

o jeho problémoch. Ja vidím budúcnosť poľnohospodárstva v rovnováhe medzi zvyšovaním 

výnosov, znižovaním emisií skleníkových plynov, zachovaním biodiverzity 

a prispôsobovaním sa klimatickým zmenám.  

Rok 2022 bol zasa v znamení rozdielnych podmienok v jednotlivých častiach 

Slovenska podľa aktuálnej dostupnosti zrážok. O nedostatku zrážok sme sa mohli presvedčiť 

aj na našich poliach. V prípade jarín nám vízia na aspoň slušné úrody doslova uschla na poli, 

hrozí akútny nedostatok krmovín. Z týchto konštatovaní mi vyplýva, že nemáme inú 

možnosť, než prijať opatrenia na prispôsobenie sa zmenám klímy a ich ekonomickým, 

enviromentálnym a sociálnym dopadom. Aj napriek tomuto skeptickému výhľadu prijalo 

vedenie POD opatrenia, aby družstvo aj počas ďalších rokoch ostalo ekonomicky stabilné.  

 

     Úsek rastlinnej výroby 

 

Tento úsek v našom podniku patrí dlhodobo medzi najvýznamnejšie a jeho výsledky 

znamenajú úspech alebo neúspech hospodárenia celého družstva.   

V roku 2022 sme hospodárili zhruba na výmere 2.166 ha. Oziminy sme pestovali na 

výmere 627 ha, z toho 142 ha bolo repky ozimnej. Repku s menšími problémami, keďže bolo 

sucho sme siali koncom  agrotechnického termínu. Bola zasiata kvalitne, čo sa prejavilo aj pri 

jej schádzaní. Vzišla rovnomerne a do zimy išla v dobrej kondícii. Z obilnín sme pestovali iba 

pšenicu ozimnú na výmere  484 ha, z toho bolo 80 ha tvrdej pšenice.  

Z jarných plodín sme pestovali jačmeň jarný na výmere 117 ha, pšenicu jarnú na 

výmere 30,2 ha. Z ďalších plodín sme zasiali slnečnicu na výmere 113 ha, sóju na výmere 168 

ha . Kukuricu sme zasiali na 189 ha. Došlo k razantnému poníženiu osevu kukurice, čo 

v priebehu vegetácie a počasia bolo veľmi dobré rozhodnutie.  

Vrátili sme sa naspäť k pestovaniu hrachu, ktorý sme vyskúšali pestovať na 10 ha 

s tým, že sme to chceli využiť ako osev na zelené hnojenie. Pretože bolo sucho, nedalo sa to 

zrealizovať. Cirok sme zasiali na výmere 46 ha. Zrejme táto plodina bude zaradená do 

stabilného osevného postupu. Takisto ako aj po minulé roky rozhodujúcim faktorom pre 

založenie a pre tvorbu úrody plodín bolo jednoznačné množstvo a rozloženie atmosférických 

zrážok a teploty v priebehu roka.  
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Pri ozimnej pšenici sme dosiahli priemernú hektárovú úrodu 6,68 tony z ha, u repky 

ozimnej sme dosiahli úrodu takmer 4,3 tony z ha, čo je rekordná úroda na našom družstve.  

U jačmeňa jarného sme dosiahli úrodu 4,71 tony z ha. Sladovnícky jačmeň mal dobrú 

kvalitu a parametre a tomu zodpovedala aj vyššia realizačná cena. Na úrode ostatných plodín 

sa podpísali rozmary počasia. Najviac však výrazne júnové sucho. Úroda slnečnice dosiahla 

len 1,98 tony za ha a u sóji to bolo len 1,92 tony z ha.  

Kukuricu sme pestovali na výmere 189 ha, z toho 189 ha kukuricu na siláž. 

U kukurice na zrno sme dosiahli výnos len 6,35 tony z ha. Boli to nízke výnosy, ktoré boli 

ovplyvnené najmä veľkým suchom. U kukurice na siláž sme dosiahli výnos len 17,17 tony 

z ha. Takže ešte raz podotýkam, že to bolo správne rozhodnutie, čo sa týkalo poníženia osevu 

kukurice, lebo kukurica po minulé roky výrazne ovplyvňovala výsledky nielen na úseku 

rastlinnej výroby ale celého družstva.  

Dobrý výsledok sme dosiahli pri pestovaní ciroku na zrno. Dosiahli sme úrodu 4,41 

tony z ha. Keďže cirok pestujeme na tých najhorších pôdach, s úrodou sme spokojní. Cirok 

bol odpredaný v dobrých realizačných cenách, vyzerá to, že bude mať stabilné miesto 

v osevnom postupe, keďže znáša suchšie podmienky.  

Takisto ako cirok pestujeme aj trávy na semeno na horších pôdach. Aj u tráv sme 

dosiahli dobrý výsledok. Celkovo sme dopestovali okolo 65 ton osiva, čo predstavuje tržby 

okolo 60.000 €. 

 Pokiaľ máme hodnotiť ekonomické výsledky hospodárenia na úseku rastlinnej 

výroby, môžeme byť s rokom 2022 nadmieru spokojní. Aj keď nákupné a odbytové ceny 

produktov sa vyvíjali nepredvídateľne, vhodnou obchodnou stratégiou sa nám podarilo 

dosiahnuť uspokojivé ceny pri väčšine komodít. Dosiahli sme na úseku rastlinnej výroby 

celkový zisk 1.075.230 €. Dosiahnutý výsledok je približne o 335.000 € vyšší ako v roku 

2021, preto s ním môžeme byť maximálne spokojní.  

 

     Úsek živočíšnej výroby 

 

Na tomto úseku sa nám ani v roku 2022 žiaľ nepodarilo dosiahnuť výraznejšie 

zlepšenie. Výkrm a chov hovädzieho dobytka realizujeme na hospodárskom dvore vo Vechci. 

V priemere tu máme vo výkrme 70 býkov a v chove okolo 137 ks jalovíc. Produktmi tohto 

hospodárskeho dvora sú býky na mäso a vysokoteľné jalovice. Nepodarilo sa nám zlepšiť 

výsledky vo výrobe hovädzieho  mäsa ani zlepšiť kvalitu jalovíc. Preto došlo k určitým 

organizačným zmenám na úseku živočíšnej výroby.  

Vo výkrme býkov sme dosiahli stratu 3.380 €. V tržbách za kg hovädzieho mäsa došlo 

k nárastu jednotkových cien na 3,31 € oproti roku 2021, kde bola cena 2,94 € s dotáciami za 

kg. Nárast bol vyšší o 0,37 €. Bolo predaných 66 ks vysokoteľných jalovíc v celkovej čiastke 

83.100 €. Keď chceme z ekonomického pohľadu zhodnotiť živočíšnu výrobu, nemôžeme byť 

s dosiahnutými výsledkami na tomto úseku spokojní. Aj keď sme sa snažili vytvoriť 

podmienky  na to, aby sme celkovú stratu v živočíšnej výrobe znížili. Celková strata bola 

109.115 €. Ak chceme aj do budúcna zachovať objem produkcie živočíšnej výroby, musí 

dôjsť v najbližšom období k razantnému zníženiu vyprodukovanej straty, aby sme časom mali 

aj perspektívu na dosahovanie zisku v živočíšnej výrobe.  
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Úsek mechanizácie a investícií 

 

Hlavnou úlohou v roku 2022 na úseku mechanizácie bolo poskytovať práce a služby 

pre rastlinnú a živočíšnu výrobu a v malej miere aj pre cudzie poľnohospodárske subjekty a to 

hlavne pri zbere obilia kombajnovou technikou ako aj menšie poľnohospodárske služby pre 

našich zamestnancov, poskytovanie opráv pre vlastnú réžiu a réžiu rastlinnej a živočíšnej 

výroby. Aj v roku 2022  obnovu strojového parku sme realizovali v menšom finančnom 

obnose, nakoľko bola robená v predošlých rokoch s väčším finančným obnosom. V roku 2022 

na obnovu strojového parku úsek mechanizácie vyčerpal financie v hodnote 37.500€ bez 

DPH, za ktoré bola zakúpená poľnohospodárska technika, a to traktor VALTRA N142 

s čelným nakladačom a kosa CLAAS DISCO 2650. Financie na zakúpenie novej techniky 

boli použité z vlastných zdrojov.  

Na úseku mechanizácie sme sa snažili menej využívať staršiu techniku, ktorá pri 

vysokých cenách na náhradné diely je nerentabilná a prináša stratu a preto ju z prevádzky 

postupne vyradzujeme. Na úseku mechanizácie prevádzkujeme opravárenskú dielňu, ktorá 

zabezpečuje menšie opravy pri nemalých nákladoch na prevádzku dielne. Opravu novej 

techniky hlavne traktory novej generácie značky JOHN DEERE a iné zabezpečujeme cez 

pozáručný servis. Náhradné diely nie sú lacné.  

Úsek mechanizácie počíta každý rok s rastom nákladov na svoju činnosť. Celkové 

náklady boli v čiastke 935.600 € a výnosy v čiastke 684.200 €. Do plánu na rok 2022 neboli 

v dostatočnej miere zakalkulované inflačné náklady na potrebu náhradných dielov a nafty. 

Náklady na náhradné diely činili 75.300 € a pohonné hmoty činili 214.000 €. Aj napriek 

všetkému nášmu úsiliu sa nám nepodarilo splniť plánované výnosy. Náš hospodársky 

výsledok na úseku mechanizácie v roku 2022 je vysoko mínusový. Strata predstavuje 251.426 

€.  

  Podiel na zlom výsledku ekonomiky na úseku mechanizácie mali aj odpisy v čiastke 

184.800 €.  Pod rast nákladov sa podpísali aj vyššie mzdy a príplatky za nadčasy a prácu 

v sobotu a v nedeľu. Treba povedať, že na úseku mechanizácie realizujeme skoro všetky svoje 

výkony iba pre potreby nášho poľnohospodárskeho družstva a nedosiahnutie plánovaných 

výkonov sa odrazilo hlavne na znížení nákladov v rastlinnej výrobe. Realizované výkony 

v rastlinnej výrobe boli nižšie hlavne preto, že sa uplatňovali nové a efektívnejšie 

agrotechnické operácie.  

Preto ani dosiahnutú stratu na tomto úseku nehodnotíme ako veľké zlyhanie práce na 

úseku ale predpokladáme, že ako úpravou vnútropodnikových cien za jednotlivé prevádzané 

výkony, tak aj hlavne zlepšením starostlivosti o strojnotraktorový park sa nám do budúcna 

bude dariť dosahovať aj na tomto úseku vyrovnaný hospodársky výsledok.     

Úsek mechanizácie vykonával aj pravidelné údržby a opravy na stavbách 

a komunikáciách nášho družstva podľa plánu.  

Za kvalitne prevedenú prácu sa treba hlavne poďakovať našim zamestnancom, ktorí 

pracujú na úseku mechanizácie a preto aj vedenie poľnohospodárskeho obchodného družstva 

sa snaží našim pracovníkom zabezpečiť celoročnú prácu.  
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Ekonomický úsek 

 

 V podnikateľskom zámere na rok 2022 sme si za hlavný  cieľ dali aj dosiahnutie zisku 

70.000 €. Sme radi, že túto najdôležitejšiu úlohu sa nám v uplynulom roku podarilo splniť aj 

prekročiť. Tým došlo k ďalšiemu posilneniu ekonomickej sily nášho poľnohospodárskeho 

družstva. Môžeme preto konštatovať, že po predchádzajúcom roku je náš poľnohospodársky 

podnik ešte v lepšej hospodárskej a ekonomickej kondícii. 

Ako vyplýva z hodnotenia predchádzajúcich výrobných úsekov, ani rok 2022 nebol 

pre náš podnik jednoduchý a to sa týka aj situácie na  ekonomickom úseku. Museli sme sa 

vysporiadať s rastom vstupov hlavne za energie a pohonné hmoty. Veľkým problémom boli aj 

náhle zmeny odbytových cien našich výrobkov, čo si vyžiadalo sústavné sledovanie trhov, 

kde sme realizovali našu produkciu a taktiež aj zníženie dotácií.   

V roku 2022 sme dosiahli celkové tržby za vlastné výrobky  2.429.275 €. Aj vďaka 

dobrej obchodnej politike nám tržby vzrástli o 335.080 €. Napriek tomu, že nám na všetkých 

úsekoch rástli aj ceny vstupov, podarilo sa nám dosiahnuť pridanú hodnotu na celkovú sumu 

1.012.334 €. Vďaka tomu sme dosiahli aj vyšší prevádzkový zisk v sume 623.090 €. Keďže 

celková ekonomická situácia družstva sa v roku 2022 zlepšila,  aj investičné požiadavky 

výrobných úsekov sa naplnili, navrhujeme z nerozdeleného zisku za rok 2021 vyčleniť sumu 

70.000 € na dividendy, ktoré budú vyplatené v roku 2023. Bude to už siedmy rok, keď na 

hospodárení družstva sa budú podieľať aj vlastníci majetkových podielov.  

 Dobrý vývoj ekonomických ukazovateľov podčiarkuje aj pomer záväzkov 

a pohľadávok v našom účtovníctve. Z obchodného styku evidujeme ku koncu roka záväzky 

v sume 250.707 €, ktoré sú kryté pohľadávkami v celkovej výške 228.230 €. Ku koncu roka 

na finančných účtoch mal náš podnik celkovú hotovosť v sume 1.562.691 €. 

  Okrem investícií do majetku, ktoré boli spomenuté v predchádzajúcich častiach sme 

v minulom roku nezabudli ani na investície do pôdy.  V minulom roku sme na nákup pôdy 

vynaložili 21.446 €.  

Náš poľnohospodársky podnik sa rozvíja aj vďaka dobrej práci jeho bývalých 

zamestnancov a členov, ktorí sú už na zaslúžilom odpočinku. Aj preto naďalej ponechávame 

nárok na naturálnu dávku v rovnakej výške ako v predchádzajúcich rokoch. Meníme poplatok 

za záhumienky na 24 € za 10 árov, z dôvodu navyšovania vstupov, aj keď táto činnosť nie je 

pre náš podnik zisková. Chápeme to ako pomoc našim členom a obyvateľom tohto regiónu.   
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Podnikateľský zámer POD Vechec na rok 2023 

 

 Predstavenstvo pripravilo podnikateľský zámer družstva na rok 2023 s hlavným 

cieľom zabezpečiť plynulý rozvoj nášho poľnohospodárskeho podniku. Vstupujeme do ďalšej 

agronomickej sezóny, do sezóny vysokých cien energie, sezóny vysokých cien hnojív, 

chemických prípravkov a vysokej inflácie. Vo vzduchu tak visí veľa otáznikov, ktoré len 

ťažko ovplyvníme a musíme sa, ako sme si už na koniec koncov navykli prispôsobiť. 

Prichádza čas úspor a zmien v pestovateľských technológiách všetkých plodín. Drahé, 

niekedy i legislatívne obmedzené vstupy zásadným spôsobom menia spôsoby pestovania. Už 

sa asi nebudeme tak často chváliť s dosiahnutými výnosmi ale tým, za koľko sme jednu tonu 

vypestovali. Každopádne sa otvárajú nové výzvy a priestor pre rôzne špekulácie.  

Už od leta roku 2021 sme my poľnohospodári konfrontovaní s tým, ako budú vyzerať 

nastavenie podmienok celofarmových ekoschém. Nejasný postup ich tvorby, chýbajúca 

odbornosť a akési informačné embargo znervózňuje najmä tých, ktorých sa dané opatrenia 

týkajú, teda nás poľnohospodárov. Keď sme sa s novými podmienkami  rozdeľovania plôch 

biopásmy a neproduktívnymi plochami ako tak zmierili, prišli podmienky kondicionality. 

Inak povedané normy dobrého poľnohospodárskeho a enviromentálneho stavu pôdy. 

Mnohých poľnohospodárov doslova zdvihli zo stoličky nové opatrenia, ktoré riešia 

minimálne pokrytia pôdy a striedanie plodín na ornej pôde. Aj keď sa to spoza ministerského 

stola môže zdať ako jednoduché opatrenia, implementácia týchto nariadení do praxe so sebou 

prinesie veľké problémy. Je to veľká ukážka toho, ako nie sme pripravení na integráciu 

výraznejších pôdoochranárskych technológií do súčasnej agrotechniky. Nemôžu preto chcieť 

od nás poľnohospodárov, aby sme z roka na rok výrazne zmenili agronomické zmýšľanie 

a investovali státisíce do novej techniky. Nehovoriac o vysokom riziku poklese produkcie. 

 Ďalším rizikom je dynamika rastu inflácie, s ktorým sa musíme všetci vrátane 

agropodnikov aj v roku 2023 potýkať. Ide o dvojsečnú zbraň, ktorá na jednej strane má 

tendenciu dvíhať ceny agrokomodít a tým stimulovať príjmy poľnohospodárov, no na druhej 

strane tlačí nahor i výrobné náklady.  

Infláciu osobne vnímam ako poľnohospodárske riziko ešte z jedného dôvodu. Táto 

skrytá daň príjmov totiž môže v najbližšom programovacom období citeľne prehovoriť do 

efektivity využívania podpôr. Všetci totiž vieme, že finančný rámec  SPP na roky 2023 – 

2027 je fixne daný a nemal by sa meniť.  

Čo sa týka európskej energetickej a poľnohospodárskej politiky, takzvanej zelenej 

dohody pre Európu, chcel by som upozorniť na nezmyselné ciele tejto deklarácie a hlavne na 

veľmi ambiciózny cieľ znížiť spotrebu pesticídov o 50 % do roku 2030. Dochádza 

k prehodnoteniu energetickej politiky, bude kladený väčší dôraz na nezávislosti dodávok 

mimo EÚ. S ohľadom na zhoršenie ekonomickej situácie bude treba hľadať cesty ako znížiť 

ceny energie, čo povedie k pomalšiemu zaraďovaniu drahších obnoviteľných zdrojov.  

Aj náš podnik sa ide uberať týmto smerom. Ideme investovať a vybudovať 

fotovoltaickú elektráreň. Opäť stojíme na prahu novej sezóny. Tá so sebou prináša množstvo 

nových legislatívnych požiadaviek v rámci implementácie  novej spoločnej 

poľnohospodárskej politiky na roky 2023 – 2027. Poľnohospodárska politika EÚ má 

v programovacom období 2023 – 2027 ambície zlepšiť ekonomickú výkonnosť 
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poľnohospodárstva, podporiť rozvoj vidieka a chrániť životné prostredie, klímu a životné 

podmienky zvierat.  

Zima, ako sme si už zvykli po ročnej prestávke bola opäť teplá. Vegetácie  u ozimných 

plodín prebiehala v priebehu celého zimného obdobia. Všetci však dúfame, že sa nezopakuje 

extrémne suchý rok 2022. Veď práve počasie je to, čo pestovateľov v ostatných rokoch trápi 

asi najviac. Zimné zrážky síce sčasti znížili dlhodobý deficit vlahy v pôde, no situácia nie je 

ani zďaleka dobrá. Ak by sa zopakoval priebeh počasia z minulého roka, máme veľký 

problém.  

  

 Úsek rastlinnej výroby 

 

 Rastlinná výroba bude aj v roku 2023   najdôležitejším výrobným úsekom družstva. 

V roku 2023 budeme hospodáriť na výmere zhruba 2.166 ha poľnohospodárskej pôdy. Pri 

zostavení štruktúry osevu vychádzame z jeho optimalizácie tak z hľadiska vhodných 

agrotechnických podmienok, ako aj z predpokladanej trhovej realizácie našej produkcie.  

Pšenicu ozimnú máme v tomto roku zasiatu na výmere  507 hektárov. Z tejto výmery 

je 80 hektárov určené pre  osivárske firmy, pre ktoré množíme osivo. Pri pestovaní pšenice 

predpokladáme úrodu 5,9 tony z hektára pri realizačnej cene 200 € za tonu. Došlo 

k razantnému poklesu cien komodít a preto nevieme, či v čase žatvy bude  táto cena aj reálna. 

Preto aj táto nízka cena pri vysokých nákladoch ovplyvní ekonomiku pestovania tejto plodiny. 

Ozimnú repku sme zasiali na výmere 203 ha. Repky dobre poschádzali a išli do zimy  

v dobrej kondícií, V pláne počítame s realizačnou cenou 485 € na tonu pri úrode 3,3 tony z ha. 

Takisto aj u tejto plodiny je veľký prepad cien oproti minulému roku.   

Na ostatných výmerách ornej pôdy plánujeme v jarných mesiacoch vysiať jarné 

plodiny. Keďže došlo v rámci spoločnej poľnohospodárskej politiky k zmenám v pestovaní 

plodín, keď musíme vyčleniť 5 % z ornej pôdy ako neprodukčnú plochu, čo v našom prípade 

je to asi 80 ha na plochu, ktorú budeme obrábať ale z nej nebudeme mať žiadnu produkciu, 

preto dôjde k poníženiu výmery jarín. Jarný jačmeň chceme vysiať na výmere 104 hektárov, 

s úrodou 4,7 tony z ha, všetko na sladovnícke účely.  Slnečnicu plánujeme vysiať na výmere 

len 34 ha, pri predpokladanej úrode 3,1 tony z ha. Na 100 ha chceme osiať sóju s úrodou 3 

tony z ha. Dochádza zase k zníženiu výmery pestovanej kukurice, ktorú budeme pestovať iba 

na výmere 161 ha. Z dôvodu nízkych vstupov zvyšujeme výmeru pestovaného ciroku na 

výmere 80 ha s úrodou 5 ton z ha. Ďalej budeme pestovať hrach na výmere 66 ha. Z tejto 

výmery bude 55 ha pre maďarskú osivársku firmu, s ktorou máme uzatvorenú zmluvu. 

Horčicu plánujeme osiať na výmere 40 ha a trávy budeme pestovať na 100 ha.  

Pokles cien komodít v rastlinnej výrobe a to ešte nevieme, kde sa tento pokles zastaví 

bude mať za následok aj zníženie zisku. Zisk na tomto úseku plánujeme iba 40.000 €.  

Ďalší faktor, ktorý ovplyvní výsledok rastlinnej výroby je zaťaženosť veľkých 

dobytčích jednotiek na ornú pôdu. Mali by sme mať zaťaženosť 0,25 dobytčej jednotky na ha, 

čo sa v našich podmienkach nedá splniť. Predstavuje to okolo 800 ks dobytka, ktorý by sme 

mali chovať. Z toho dôvodu budeme mať krátené dotácie na ANC zhruba o dve tretiny.  

 

  

 



8 

 

Úsek živočíšnej výroby 

 

Pokles odbytových cien mäsa a vysoké ceny krmív spôsobili, že chovatelia začali 

redukovať spotreby doplnkových krmív najmä tých najdrahších, hoci nie vždy sa to ukázalo 

ako najlepšie riešenie. Napätá situácia nás logicky priviedla k zvýšeniu podielu krmív 

vyrobených na farme. To nás zároveň stavia pred úlohu, aby tieto krmivá boli kvalitnejšie. 

Kvalitou rozumieme nielen živinové zloženie ale aj fyzickú kvalitu krmovín. Aj z tohto 

dôvodu a z mnohých iných ako sú vysoké ceny energie palív, nízke odbytové ceny 

a v poslednom rade aj nedostatok zodpovedných pracovníkov dôjde k poníženiu chovu 

hovädzieho dobytka a tiež k prehodnoteniu štruktúry chovu. Dôjde k poníženiu výkrmového 

dobytka až k jeho odstaveniu, keďže štát prestáva dotovať tento chov.  

Plánujeme chovať okolo 200 ks hovädzieho dobytku typu Limuzin a slovenského 

strakatého pastiernym chovom, ktorý by mal byť dotovaný vo väčšej miere. Týmto by sa 

malo zabezpečiť zníženie výrobných nákladov na úseku živočíšnej výroby. Na tomto úseku 

plánujeme vyrovnaný hospodársky výsledok.  

 

 

Úsek mechanizácie a investičnej výstavby 

 

Hlavnou úlohou úseku mechanizácie v roku 2023 bude poskytovanie práce a služieb 

pre rastlinnú a živočíšnu výrobu a v malej miere aj pre iné poľnohospodárske subjekty a to 

v takom rozsahu, nakoľko nám naše mechanizačné prostriedky dovolia. V roku 2023 chceme 

na úseku mechanizácie do nákupu poľnohospodárskej techniky a obnovy strojového parku 

preinvestovať čiastku 240.000 €.  

Plánujeme nakúpiť teleskopický nakladač, veľkoobjemový príves, rotačnú kosu, 

mulčovač.  Tieto stroje by mali byť nakúpené cez projekty. Ďalej plánujeme kúpiť trávne 

brány a baličku balíkov v hodnote asi 10.000 €. To by bolo zakúpené z vlastných zdrojov. 

Dúfame, že projekty budeme mať schválené a bude aj finančné krytie v plnej miere, lebo pri 

dnešnej vláde nikto nevie, ako to dopadne, nemáme ešte vyhodnotený projekt z roku 2021 

a že táto technika prispeje k skvalitneniu služieb, ktoré robíme pre úsek rastlinnej a živočíšnej 

výroby. Opäť plánujeme vyradzovať starú techniku z nášho strojnotraktorového parku, ktorá 

je vysoko nákladová.  

Na úseku investícií plánujeme preinvestovať okolo 30.000 € do obnovy našich budov 

a ciest. Dôjde k navýšeniu vnútropodnikových cien o 15 %. Je to málo, je to veľa. Výkony na 

úseku mechanizácie závisia od vykonaných prác na úseku rastlinnej výroby. Čím menej 

vstupov, tým menej výkonov, menej tržieb. Teoreticky by to malo znamenať, že by sme mali 

šetriť pohonné hmoty, energie a malo by sa znížiť aj množstvo opráv. U nás je to pravý opak. 

Samotné fungovanie dielne vrátane náhradných dielov energie, platov samostatných 

opravárov nás stojí ročne okolo 180.000 €. A to je jeden z veľkých  dôvodov neziskovosti na 

úseku mechanizácie. Toto je jedným z prvoradých cieľov na úseku mechanizácie, znížiť 

náklady na údržbu strojov, náklady na pohonné hmoty, náhradné diely, energie a tým prispieť 

ku šetreniu financií na úseku mechanizácie v roku 2023.  

Z tohto dôvodu dôjde aj na úseku mechanizácie k reorganizácii práce. Dúfame, že sa 

nám podarí skvalitniť prácu na úseku mechanizácie v tak neistej dobe, keď sú neisté pravidlá 
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štátu a našich politikov na podnikanie v poľnohospodárstve, vojna na Ukrajine, v neistých 

cenách energií a vysokej inflácií.  

Úsek mechanizácie by mal vykázať stratu okolo 170.000 €, čo je výška odpisov. Je to 

daň za novú techniku.  

                                                                                                                                                                                                                                                         

Ekonomický úsek 

                                                                                               

 Aj na tomto úseku predstavenstvo vytýčilo najdôležitejšie úlohy pre rok 2023. 

Rozhodujúce bude dodržať naplánovanú výšku vstupov do našej poľnohospodárskej 

produkcie. Splnenie tejto úlohy zabezpečí rentabilitu vynaložených prostriedkov.  

 Pri zvážení všetkých okolností a možností, vysoké vstupy do rastlinnej  a živočíšnej 

výroby, drahé energie, palivá si predstavenstvo poľnohospodárskeho družstva dáva za cieľ 

dosiahnuť vyrovnaný rozpočet. Vychádzajúc zo súčasnej finančnej situácie 

poľnohospodárskeho družstva, predstavenstvo navrhuje vyplatiť po žatve v roku 2023 

dividendy v celkovej sume 70.000  € z nerozdeleného zisku z roku 2021. Splnenie tohto 

zámeru bude možné realizovať bez nutnosti čerpania úveru, náklady pokryjeme z vlastných 

finančných zdrojov.  

Aj v roku 2023 pokračujeme v nákupe pôdy. Predstavenstvo  v roku 2023 vyčlenilo na 

nákup pôdy 50.000 €. Aby sa podarilo naplniť tento cieľ, pristúpili sme od začiatku  roka 

k navyšovaniu kúpnej ceny pôdy. Cena bude stanovená individuálne.    

Predstavenstvo pre rok 2023 rozhodlo o zvýšení tarifných miezd našich zamestnancov do 

maximálnej výšky 10 %. Pokračujeme tak v pravidelnom raste miezd našich zamestnancov už 

niekoľko rokov. Navyšovanie tarifných miezd motivuje našich zamestnancov ku kvalitnejšej 

práci pre náš podnik. Sme vďační aj za dôveru našim členom aj vlastníkom družstevných 

podielnických listov. Preto im chceme aj v tomto roku vyplatiť dividendy v sume 70.000 € 

z nerozdeleného zisku za rok 2021. Samozrejme nezabúdame ani na vlastníkov pôdy, ktorým 

za celú existenciu družstva každý rok vyplácame dohodnutý nájom buď finančnou čiastkou 

alebo naturálnou.  

V roku 2023 zostanú v platnosti príplatky ku strave. Došlo k navýšeniu ceny za 

prevedené práce na záhumienkach. Zachováme nárok našich bývalých zamestnancov, ktorí sú 

v dôchodkovom veku na naturálne dávky. 


